
ZÁPIS Č. 3/2002 (127)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 12. BŘEZNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 21 senátorů)
Omluveni: Melcher/FAST, Šimberová/FP,
Neomluveni: Matulová/FAST
Hosté: prorektor Kazelle, kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková

PROGRAM JEDNÁNÍ:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Projednání a schvalování návrhu změny Vědecké rady VUT
4. Projednání a schvalování návrhu rozpočtu VUT na rok 2002
5. Projednání žádosti FaVU o prominutí dlužné částky předepsané na rok 2002
6. Informace o činnosti organizačního a právního odboru rektorátu VUT
7. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
8. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU A ÚKOLŮ

K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) INFORMACE PROREKTORŮ, KANCLÉŘKY A KVESTORA

Doc. Zbořil informoval přítomné senátory o žádosti kancléřky, týkající se zkrácení předkládací lhůty
pro projednání Výroční zprávy VUT za rok 2001 ze 4 týdnů na 3 týdny. Z technických důvodů může
být zpráva předložena AS VUT až 9. dubna, 22. dubna se k ní vyjádří Správní rada VUT a AS VUT
by ji měl projednat a schválit na svém zasedání dne 30. dubna 2002.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty pro projednání Výroční  zprávy VUT
za rok 2001 ze 4 týdnů na 3 týdny.

 Informace kvestora Pěnčíka
 Dne 8. 3. 2002 byla projednána s KOR VUT aktualizace Kolektivní smlouvy VUT (Příloha č. 1

tohoto  zápisu).
 Byla zahájena výstavba integrovaného objektu  v areálu PPV (zhotovitel stavby IMOS Brno, a.s.).
 Zasedání Správní rady VUT se bude konat dne 22. 4. 2002.
 MŠMT vyhlásilo pokračování rozvojových programů - informace rozeslal kvestor E-mailem dne

8. 3. 2002. V následující diskusi převládl názor, že AS VUT by se měl k těmto programům
vyjádřit, a proto byl podán návrh na svolání dalšího zasedání senátu na 26. 3. 2002. O tomto
návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování -  7 hlasů
UAS 2
Příští zasedání AS VUT, zaměřené k projednání návrhů rozvojových programů před jejich
zasláním na MŠMT, se uskuteční dne 26. 3. 2002.
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Dále bylo rozhodnuto, že před zasedáním AS VUT  dne 26. 3. 2002 se uskuteční jednání EK AS
VUT – bude zahájeno v 8:00 hodin.

 Závěrem vystoupení kvestora proběhla diskuse k předložené Mzdové analýze VUT za rok 2001
a k tarifním platům na VUT ve vztahu k tarifním platům státních zaměstnanců.

AD 3) PROJEDNÁNÍ A SCHVALOVÁNÍ NÁVRHU ZMĚNY VĚDECKÉ RADY VUT
Na minulém zasedání předložil rektor Vrbka návrh na změny ve složení Vědecké rady VUT: doplnění
VR VUT o děkana Fakulty elektrotechniky a komunikačních technologií VUT Prof. Ing. Radimíra
Vrbu, CSc. a uvolnění Prof. Ing. Františka Trnky, CSc. z funkce člena VR VUT na základě jeho
písemné žádosti. AS VUT přistoupil bez připomínek k hlasování o tomto návrhu.
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje doplnění VR VUT o děkana Fakulty elektrotechniky
a komunikačních technologií VUT Prof. Ing. Radimíra Vrbu, CSc. a uvolnění Prof. Ing. Františka
Trnky, CSc. z funkce člena VR VUT na základě jeho písemné žádosti.

AD 4) PROJEDNÁNÍ A SCHVALOVÁNÍ NÁVRHU ROZPOČTU VUT NA ROK 2002
Členové AS VUT obdrželi dne 6. 3. 2002 III. verzi návrhu rozpočtu VUT na rok 2002, upravenou na
základě připomínek z jednání EK AS VUT, které se uskutečnilo dne 26. 2. 2002; současně obdrželi
i zápis z tohoto jednání EK.
Kvestor přednesl podrobný komentář k předloženému návrhu rozpočtu, především pak k provedeným
změnám oproti předcházející verzi. Předseda EK Doc. Podroužek informoval o zasedání komise
a upozornil na skutečnost, že při výpočtu rozdělení příspěvku na vědu a výzkum byl použit jiný (starý)
vzorec než jaký použilo MŠMT – o použití nového vzorce byly školy informovány již v loňském roce.
Následovala obsáhlá diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili zejména Doc. Mašek, Ing. Mohelník,
Doc. Münsterová, Doc. Zbořil, Doc. Podroužek, Mgr. Božek a prorektor Kazelle. Po této diskusi
hlasoval AS VUT o následujících návrzích na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT rozhodl, že záporný rozdíl příspěvku na vědu a výzkum vzniklý použitím
starého vzorce bude postiženým fakultám vyrovnán z prostředků, které jsou k dispozici AS VUT, a to
takto: FSI -  629 tis. Kč, FEKT  -  457 tis. Kč, FIT -  93 tis. Kč,  FCH  - 35 tis. Kč.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 4
Akademický senát VUT rozhodl, že záporný rozdíl příspěvku na vědu a výzkum vzniklý použitím
starého vzorce bude postiženým fakultám vyrovnán z prostředků, které jsou k dispozici AS VUT, a to
takto: FSI -  629 tis. Kč, FEKT  -  457 tis. Kč, FIT -  93 tis. Kč,  FCH  - 35 tis. Kč.

Návrh na usnesení:
Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií VUT zpracuje podrobný rozbor dopadu snížení
počtu studentů fakulty na náklady centrálních složek fakulty. Případné vyrovnání  bude po schválení
AS VUT provedeno z prostředků, které jsou k dispozici AS VUT.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
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UAS 5
Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií VUT zpracuje podrobný rozbor dopadu snížení
počtu studentů fakulty na náklady centrálních složek fakulty. Případné vyrovnání  bude po schválení
AS VUT provedeno z prostředků, které jsou k dispozici AS VUT.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT se zabýval problematikou mezd a penzijního připojištění zaměstnanců na
VUT a ukládá EK AS VUT, aby připravila zadání návrhu změn Mzdového předpisu VUT.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 4 hlasy
UAS 6
Akademický senát VUT se zabýval problematikou mezd a penzijního připojištění zaměstnanců na
VUT a ukládá EK AS VUT, aby připravila zadání návrhu změn Mzdového předpisu VUT.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje rozpočet VUT na rok 2002 předložený rektorem v návrhu rozpočtu
VUT na rok 2002 – verzi III. upravený podle výše uvedených usnesení UAS 4 a UAS 5.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 7
Akademický senát VUT schvaluje rozpočet VUT na rok 2002 předložený rektorem v návrhu rozpočtu
VUT na rok 2002 – verzi III. upravený podle výše uvedených usnesení UAS 4 a UAS 5.

AD 5) PROJEDNÁNÍ ŽÁDOSTI FAVU O PROMINUTÍ DLUŽNÉ ČÁSTKY PŘEDEPSANÉ NA ROK 2002

Akademický senát VUT hlasoval po krátké diskusi o návrhu rektora ze dne 4. 3. 2002 o prominutí
dlužné částky FaVU ve výši 300 tis. Kč předepsané na rok 2002.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 4 hlasy
UAS 8
Akademický senát VUT souhlasí s prominutím úhrady dlužné částky FaVU ve výši 300 tis. Kč
předepsané na rok 2002.

AD 6) INFORMACE O ČINNOSTI ORGANIZAČNÍHO A PRÁVNÍHO ODBORU REKTORÁTU VUT
Vedoucí organizačního a právního odboru rektorátu VUT Jana Mikulcová podrobně informovala
senátory o činnostech, které zabezpečuje tento odbor v rámci VUT.
Následovala diskuse, ve které byly vzneseny dotazy na problematiku spojenou se smlouvami, evidencí
živností a civilní ochranou na VUT.

AD 7) INFORMACE ZÁSTUPCŮ AS VUT Z JEDNÁNÍ RADY VYSOKÝCH ŠKOL

Doc. Münsterová informovala o jednání Sněmu RVŠ, který se konal dne 21. 2. 2002. Zápis z tohoto
jednání je uveden na internetové adrese: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=17&c=120
Dále informovala o mimořádném předsednictvu RVŠ, konaném následně po ukončení sněmu. Zápis
z tohoto jednání je uveden na adrese: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=121
J. Jeřábek informoval o svém zvolení Studentskou komorou AS VUT za člena Studentské komory
RVŠ. Spolu s J. Švecem se již zúčastnil zasedání sněmu RVŠ i zasedání SK RVŠ.

http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=17&c=120
http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=121
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AD 8) RŮZNÉ

 Doc. Zbořil obdržel od předsedkyně AS FEKT návrh změn vnitřních předpisů FEKT. AS VUT
jmenoval zpravodajem pro projednání těchto návrhů Doc. Maška.

 Doc. Zbořil informoval o dopisu, který obdržel od Ing. Josefa Pecla, CSc. pověřeného výkonným
výborem Svazu Moravanů. AS VUT konstatoval, že jde o politickou aktivitu, která na
akademickou půdu nepatří.

 Doc. Münsterová navrhla přesunout  začátky doby jednání AS VUT z 9:00 hod. zpět na 8:00 hod.
Doc. Zbořil  doporučil tento návrh projednat na začátku příštího zasedání za plné účasti všech
senátorů.

 Doc. Zbořil doporučil zkrátit zápisy z jednání AS VUT, především upustit od podrobného
popisování průběhu diskusí. Navrhl, aby zápis obsahoval pouze stručný popis projednávaného
bodu, účastníky diskuse a případný závěr nebo usnesení. Autentický zápis pořizovaný v průběhu
jednání by byl ponechán pro interní potřebu senátorů spolu s ostatními projednanými materiály
v kanceláři AS VUT. Doc. Mašek sdělil, že podobná forma zápisů se užívá na FCH, Doc.
Münsterová připomněla, že ani zápisy z kolegia rektora nebývají tak podrobné, jako dosavadní
zápisy AS VUT. Členové AS VUT s návrhem předsedy AS VUT souhlasili.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 26. března  2002  v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                   Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                              předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Návrh Kolektivní  smlouvy VUT na rok 2002 až 2003


